
Goedenavond. Mijn naam is Lisette Oosterbosch. Iets meer dan 57 jaar geleden ben ik in Veldhoven 
geboren en ik heb hier altijd gewoond.  Zowel in Veldhoven-Dorp, als in Zonderwijk, Zeelst, de 
Heikant en momenteel in Meerveldhoven. Ik maak al jaren mee dat de bebouwde kom van de 
gemeente uitbreidt. Vooral als wandelaar - ik heb een hond en trek er regelmatig op uit – als 
wandelaar merk ik hoe Veldhoven het groen en het buitengebied opoffert. In tegenstelling tot wat de
burgemeester vorige week in het Veldhovens Weekblad schreef {25 oktober, pagina 5} , zijn er voor 
mij geen verrassende paadjes meer. Wel ontbrekende paden, waardoor sommige routes niet meer 
mogelijk zijn. Zo kon ik vroeger tegenover kinderboerderij De Hazewinkel  door bos en langs weiland 
naar Oerle lopen. Dat is niet meer zo. {andere voorbeelden zijn: Pegbroeken, industrieterrein 
Habraken}

 Veldhoven wordt steeds meer steen, beton en asfalt. Grote delen van onze gemeente plakken tegen 
Eindhoven aan, de nieuwbouw reikt bijna tot aan Knegsel en  het Oeienbos is een schim van wat het 
vroeger was. 
En ja, ik snap het. Ik snap waarom het nodig is. Maar ik hoef er niet blij mee te zijn. Het irriteert me 
zelfs, want we krijgen bar weinig terug voor de velden en de bomen die we inleveren; hooguit een 
parkje of anders gezegd: een aangeklede groenstrook. 

Door alle ruimtelijke ontwikkelingen voel ik mij steeds minder op mijn gemak in mijn woonplaats. Al 
kijk ik naar één ding uit: het moment dat de smiley’s van narcissen gaan bloeien. Jullie weten 
natuurlijk meteen  wat ik bedoel. Het is een beeld waarvan de gemeente zelf dankbaar gebruik heeft 
gemaakt tijdens de corona-crisis. Weet u nog? {kaart tonen}

Helaas is dat zo’n beetje het enige in de openbare ruimte om naar uit te kijken. Wat Veldhoven een 
saaie gemeente maakt. Ik vraag u met klem om daar iets aan te doen. Maak de gemeente 
aantrekkelijker, misschien wel onder het motto van ‘Vrolijk Veldhoven’. Ik stel me daarbij voor dat 
elke wijk zijn eigen smiley of smiley’s krijgt. En als voormalig winnares van de Veldhovense 
cultuurprijs pleit ik voor meer creatieve uitingen. Denk aan schilderingen op gevels. Gemaakt door 
onze eigen Studio Giftig, een graffity-groep en lokale kunstschilders. Of denk aan gerooide bomen, 
waarvan sommige stammen mogen blijven staan of liggen om ze te laten veranderen in 
houtsnijkunstwerken. Een derde idee? Poëtische teksten of spreuken op deuren, muren, poorten en 
schuttingen.  

Er is waarschijnlijk nog wel meer mogelijk {beeldende kunst}. Maar het gaat mij er om dat we  de 
sfeer in de gemeente positief beïnvloeden. Dat we inwoners, maar ook bezoekers, uitnodigen om op 
onderzoek uit te gaan. Dat we recreatie en fysieke beweging stimuleren. Geef inwoners én toeristen 
een reden om er op uit te trekken in Veldhoven. Zorg alsjeblieft dat er iets te zien en te beleven valt. 

Dat vergt naar mijn idee weinig budget. Bedenkers en makers van creatieve uitingen zullen eerder 
vereerd zijn dan dat ze de hoofdprijs vragen. Het is dus geen aanslag op de begroting, al is mij wel 
opgevallen dat cultuur, sport en recreatie in Veldhoven niet al te veel mag kosten. Van de 21 
kostenposten in de infographic in het Veldhovens Weekblad van 25 oktober {op pagina 11}, staan ze  
op de plekken 12, 13 en 14. Terwijl  juist deze drie erg veel hinder hebben ondervonden van de 
lockdowns ten tijde van corona en daar nog steeds gevolgen van ervaren. Een extra steuntje in de 
rug voor verenigingen en instellingen kan dus nodig zijn. In dat geval roep ik u op om coulant te zijn 
en er naar te streven om clubs en faciliteiten te behouden. Want ook deze beïnvloeden de 
leefbaarheid enorm. 



Tot slot wil ik u nog twee ideeën aan de hand doen.

De eerste: 
In deze tijd dat het dagelijkse leven alsmaar duurder en duurder wordt, kan vruchtdragend groen de 
lasten verlichten. Misschien kunt u ruimte reserveren voor een voedselbos in Vrolijk Veldhoven? 
Natuurlijk mogen er wat mij betreft appels, peren en kersen groeien, maar het kan ook een 
bosperceel zijn waar in de lente bessen van krentenbomen geplukt kunnen worden, in de zomer 
bramen, frambozen en bosbessen rijpen en in de herfst kastanjes, walnoten en hazelnoten te rapen 
zijn? Behalve de bosbessen, zijn ze allemaal in het wild te vinden in de gemeente, zodat het 
alternatief een plattegrond kan zijn; een kaart van de gemeente waarop de diverse vruchtdragende 
bomen en struiken staan gemarkeerd.  

De tweede {en laatste}:
Het is spijtig dat de digitale inspraakmogelijkheid via onsveldhoven.nl naar mijn idee nog maar weinig
bekendheid heeft. Als lezer van het Veldhovens Weekblad voelde ik me op een gegeven moment wel
aangesproken. De opzet biedt echter geen gelegenheid om context te scheppen en/of andere ideeën
te delen. Mijn suggestie: breidt de website uit met de mogelijkheid om een digitale brief in te sturen. 
{Als dat kon, dan had ik hier waarschijnlijk niet eens gezeten}


